
Zápis ze setkání garantky programu nMgr studia „Podnikání a právo“ ze dne 20. března 2024 
14.30-16.00 RB109/MS Teams 

 

Úvod 

Setkání garantky bylo studentům oznámeno v předstihu emailem a následně den před samotným 

setkáním prostřednictvím odkazu na MS Teams. Setkání bylo rovněž avizováno na oficiální webové 

stránce katedry. Setkání garantky se studenty programu se zúčastnilo 10 studentů (ve složení 8 

studentek a 2 studenti), přičemž někteří studenti byli přítomni presenčně, někteří online, někteří 

z pracovních důvodů pouze na část setkání. Studenti, kteří předem věděli, že se nebudou moci setkání 

zúčastnit, zaslali své dotazy emailem (dotaz na termíny státních zkoušek, dotaz na tzv. trestné kredity 

v případě zájmu o uznání předmětu absolvovaného na jiné škole). Jedna z přítomných studentek 

současně figurovala v roli zástupce dalších studentů, kteří nemohli být na setkání přítomni. 

Za katedru se setkání kromě doc. Grmelové zúčastnila zčásti také Dr. Andreisová. 

 

Obsah 

Tematické okruhy dotazů a komentářů studentů lze rozdělit do dvou základní sekcí: 

1. Problematika nového formátu obhajob diplomových prací ve spojení se státnicí 

2. Problematika struktury volitelných/povinných předmětů 

 

Ad 1) Studenti se zajímali o nový způsob ukončení studia ve formě kombinované obhajoby a státní 

zkoušky, který jim dosud nebyl dostatečně objasněn. Současný sytém považují za více transparentní a 

předvídatelný, naopak v souvislosti s nově zaváděným systémem panují značné obavy z nejistoty, co 

lze očekávat. 

V návaznosti na výše uvedené se studenti zajímali zejména o potřebu sepsání nové diplomové práce 

za situace, kdy by obhajoba byla úspěšná, ale doplňující „zkouškové otázky“ by nebyly zodpovězeny 

úspěšně. Odpověď na tuto otázku zazněla v o den později zveřejněném Newsletteru FMV v tom 

smyslu, že o potřebě sepsání nové diplomové práce musí rozhodnout zkušební komise. Podle nového 

systému přitom bude muset být obhajobě diplomové práce přítomen také její vedoucí, což bude klást 

zvýšené nároky na organizaci práce komisí. 

Další dotaz se týkal nejasnosti, kdo bude zkoušet doplňující otázky z mikroekonomie a makroekonomie. 

Nově akreditovaná obhajoba kombinovaná se státní zkouškou neobsahuje pro program Podnikání a 

právo ve své skladbě mezinárodní ekonomii. Na tento dotaz se nepodařilo uspokojivě odpovědět, 

jedná se však o dotaz, který se bude týkat více programů uskutečňovaných na FMV a bude proto 

vznesen v širším plénu na kolegiu děkana. 

 

Ad 2) Studenti by přivítali zařazení předmětu 2PR421 Právo v mezinárodním obchodě do nabídky 

volitelných předmětů. Tomuto kroku v zásadě nic nebrání a po jeho diskusi na zasedání katedry 

21.3.2024 bude tato změna navržena ke schválení na nejbližší akreditační radě. 

Ve vztahu k výše uvedenému předmětu zazněly také dotazy, zda by bylo možné konvertovat 2PR421 

na předmět povinný, protože pro další praxi studentů se jeví jako relevantní. Garantka na tento dotaz 

reagovala tak, že zařazení nového povinného předmětu by si nutně vyžádalo změnu kreditové dotace 



současných povinných předmětů. Ze zjištění ze setkání s garantkou v roce 2023 vyplynulo, že není zcela 

využita časová dotace předmětu Pracovní právo a sociální zabezpečení, což potvrdili i studenti na 

letošním setkání. Pokud by se pracovní právo zkrátilo z dosavadní časové dotace 2/2 na 2/0, vzniky by 

2 volné kredity. Garantka pracovního práva nebyla přítomná na zasedání katedry 21.3.2024, nemohla 

se tak k této variantě vyjádřit. Rovněž by šlo uvažovat o zkrácení časové dotace u předmětu 2PR401 

Srovnávací a evropského obchodní právo z 6/0 na 4/0 (o této variantě bylo již diskutováno na setkání 

se studenty v roce 2023 za přítomnosti garanta předmětu, prof. Boháčka), čímž by vznikly 2 volné 

kredity, o dalších rezervách ve výši jednoho kreditu by se muselo dále uvažovat. Případná změna 

skladby povinných předmětů by vyvolala potřebu změny vzorového studijního plánu. Tato 

problematika byly diskutována na zasedání katedry 21.3.2024. Před její případnou realizací je potřeba 

ověřit, zda by nepřesáhla možné změny povolené akreditací ze strany Národního akreditačního úřadu 

(NAÚ), a zda by v tomto ohledu byla notifikace změn NAÚ dostačující. O této problematice bude na 

katedře vedena další diskuse. 

 

Další dotazy/připomínky byly méně systémové a týkaly se spíše jednotlivých studentů. V jednom 

případě zazněl návrh na rozšíření počtu businessově orientovaných předmětů v nabídce volitelných 

předmětů, zejména ve vztahu k rozvoji schopnosti čtení a analyzování účetních výkazů. 

V dalším případě namítala studentka náročnost předmětů prof. Boháčka zapsaných v prvním ročníku 

studia a dotazovala se na vhodnost zavedené prerekvizit pro jeho absolvování v podobě předmětů: 

Soukromé a spotřebitelské právo a Právo obchodních korporací a cenných papírů. Garantka studentce 

doporučila zápis předmětů v souladu se vzorovým studijním plánem, kde jsou náročnější předměty 

prof. Boháčka řazeny až do druhého ročníku studia, zatímco Soukromé právo i Právo obchodních 

korporací jsou řazeny do prvního ročníku studia. Vzhledem k tomu, že většina odborných předmětů se 

vyučuje jen v ZS anebo jen v LS, bylo by zavedení prerekvizit omezující pro studenty, kteří zamýšlejí 

výjezd prostřednictvím programu Erasmus+. Tento bod byl projednán také na zasedání katedry 

21.3.2024. Většina členů katedry by ponechala stávající stav s tím, že studentům bude na začátku 

studia zdůrazněna vhodnost postupovat podle vzorového studijního plánu.  

 

Závěr 

Setkání garantky se studenty proběhlo v konstruktivním a přátelském duchu. Některá z navrhovaných 

doporučení bude možné realizovat flexibilně (zařazení 2PR421 do nabídky volitelných předmětů), další 

z navrhovaných opatření si vyžádají delší dobu reflexe a implementace na úrovni katedry. 

Garantka rovněž ocenila pozitivní zpětnou vazbu získanou od studentů, ze které vyplynulo, že řada 

předmětů je na katedře vyučována na vyšší úrovni, popř. více do hloubky než na právnické fakultě UK 

v Praze. 

Studenti byli v závěru setkání vyzvání k tomu, aby své návrhy a připomínky komunikovali garantce i 

průběžně a s případnými dalšími podněty nečekali až na další setkání s garantkou. 

Tento zápis bude pro zpětnou vazbu studentům zveřejněn také na oficiální webové stránce katedry. 

 

 

Zapsala: Nicole Grmelová, 25.3.2024 


